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„Ora Najionalului" 
— Spuneţi-ne cîteva cuvinte despre sta

giunea Naţionalului bucureştean... 

— Teatrele din Bucureşti şi-au căpătat 
oarecum o fizionomie ; se poate spune că 
acum e „ora Naţ iona lu lu i" . Acesta va avea 
o s t ructură radical nouă, de teatru na ţ ional 
popular ; fireşte, nu o pastişă după celebrul 
Teatru Naţ iona l Popular din Paris, ci o sin
teză înt re ceea ce are mai important ca tra
diţie scena românească şi aportul acestor 
25 de ani de cultură socialistă. î n plus, ur
măr im unele îndreptă ţ i te consonanţe cu miş
carea tea t ra lă mondia lă . Ma i e, apoi şi o 
chestiune de stil . Cu un artist ca Radu 
Beligan, stilul Teatrului Na ţ iona l nu poate 
f i decît contemporan — şi trebuie să măr 
turisim că faptul e imperios necesar primei 
scene a ţări i . 

— Pentru dumneavoastră, aceste schimbări 
vor atrage după sine altele noi ? 

— Sînt mai degrabă în si tuaţ ia de a-mi 
manifesta consecvenţa. Cred că am obligaţia 
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să continui explorarea zonei tragicului, pe 
care am s t răbătu t -o , fie urcînd spre izvoare 
(Troienele, de pi ldă) , fie o r ien t îndu-mă după 
ecoul ei cel mai contemporan, în Lorca 
(Nunta însîngerată, Yerma). Intenţ ionez să 
reiau Troienele, prea puţ in j uca t ă în sta
giunea trecută. N i c i actorii, nici publicul, 
nici textul nu puteau să aibă, în sala Studio, 
respira ţ ia amplă , cerută de tragedie ; poate 
că reluarea ar trebui să fie de fapt o re
facere în t r -un spaţiu mai adecvat. 

Ştiu, dintr-o tr istă exper ienţă , că tragedia 
nu „face" săli pline ; e un teatru d i f ic i l , 
care cere eforturi nu numai actorilor, ci şi 
spectatorilor. Dar Euripide ne sfătuieşte să 
ocolim „căile bătute". . . Aşa că, din inten
ţiile de repertoriu anunţa te , am ales Oedip 
de Sofocle. Sînt fericit că s-a reluat Nă
pasta în s t răluci ta dis tr ibuţ ie de acum 10 ani 
(Ir ina Răchi ţeanu-Şi r ianu, Emi l Botta, Toma 
Dimi t r i u , Emil Liptac). 

— Alte proiecte ? 

— N u le pot preciza acum. Ele depind de 
modul în care intenţi i le programatice care 
agi tă teatrul îşi vor găsi drum spre înfăp
tuire. 

— Dar, după cîte ştim, dv. v-aţi creat 
o arie de activitate mai largă decît cea de
terminată de îndatoririle ţaţă de prima 
scenă a ţării. în această privinţă puteţi să 
ne destăinuiţi ceva nou ? 

— Intenţ ionez să montez pentru teatrul 
radiofonic o adaptare după „ în tunecare" de 
Cezar Petrescu. N-am să neglijez teatrul te
levizat, cu preocupăr i le sale stimulatoare în 
direcţ ia găsirii formulei specifice. U n proiect 
mai îndrăzneţ ar f i acela de a mă apropia 
de f i lm. A m semnat, împreună cu Iosif 
Naghiu, contractul pentru un scenariu i n t i 
tulat Nu sînt un pescăruş; bineînţeles, e 
vorba de Cehov, deci de teatru şi de actori. 
Sînt patru actori t ineri , la p r imi i paşi în 
teatru — paşi care, după cum se ştie, nu 
sînt n ic iodată prea uşori. Dacă vom izbuti, 
înseamnă că voi debuta în cinematografie 
la o vîrstă la care debuturile nu mai sînt 
permise. Dar, dacă viaţa nu începe la 40 de 
ani, cum spunea Mastroianni în t r -un celebru 
f i l m italian, în orice caz, nu se sfîrşeşte... 
chiar cînd ai depăşit binişor 40... 
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Cojar 
„Să creăm evenimentul 
teatral" 

— Care sînt obiectivele Teatrului Mic în 
această stagiune şi în ce program se mate
rializează ele ? 

— Principalul obiectiv este menţ inerea şi 
chiar dezvoltarea preocupări i dintotdeauna 
pentru dramaturgia or iginală contemporană. 
Avem în repertoriu patru premiere cu. piese 
româneşt i noi. 

în programul anun ţa t de noi a figurat şi 
Danton de Camil Petrescu ; dintr-o mulţ ime 
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